النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

22 أيار (وايو) 2023 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية







Union of Arab Chambers

اللجنة الدائمة لشؤون العمل في اتحاد الغرف العربية تعقد اجتماعها التشاوري في القاهرة

عقدت اللجنة الدائمة لشؤون العمل في اتحاد الغرف العربية اجتماعها التشاوري (39) عشية انعقاد مؤتمر العمل العربي بدورته 49 في القاهرة برعاية الرئيس المصري عبدالفتاح السيسي. وذلك بمشاركة رئيس اتحاد الغرف العربية رئيس غرفة تَجارة وصناعة البحرين سمير عبدالله ناس، ورئيس اتحاد الغرف التجارية والصناعية والزراعية في فلسطين، عبده ادريس، وامين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، اضافة الى مشاركة وفود من الاردن والامارات وقطر وسلطنة عمان والبحرين والسعودية والكويت ومصر ولبنان وتونس وموريتانيا. وجرى في مستهل الاجتماع انتخاب خليفة مطر الكعبي رئيسا للفريق العربي في منظمة العمل العربية، وناصر المير نائبا للرئيس، ليتم تبعدها مناقشة بنود جدول الاعمال.

وهدف الاجتماع إلى إتاحة المجال أمام الغرف واتحادات الغرف العربية مناقشة الأمور المدرجة على جدول أعمال المؤتمر وما يستجد من أمور.

وتضمن جدول أعمال الاجتماع وفق امين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي عددا من البنود.

وبين امين عام الاتحاد ان البند الاول تناول تقرير المدير العام لمكتب العمل العربي بعنوان: الحوار الاجتماعي بين تحديات الحاضر وافاق المستقبل. اما البند الثاني فتم التطرق فيه الى قرارات وتوصيات مجلس الادارة، بينما حمل البند الثالث عنوان: متابعة تنفيذ قرارات مؤتمر العمل العربي. وفي البند الرابع فتم الحديث عن المسائل القانونية والادارية. بينما جاء البند الخَّامسُ بعنوان: تطبيق اتفاقيات وتوصيات العمل العربية. بينما ناقش البند السادس مذكرة المدير العام لمكتب العمل العربي حول الدورة (107) لمؤتمر العمل الدولي (جنيف، يونيو / حزيران 2018). أما البند السابع فتناول موضوع تشكيل الهيئات الدستورية والنظامية بمنظمة العمل العربية. وناقش البند الثامن موضوع اصدار اداة معيارية حول الانماط الجديدة للعمل وتعديل الاتفاقية رقم (9) لعام 1977 بشان التدريب والتوجيه المهني.

فيما جرى التطرق في البند التاسع الى سياسات التعليم والتدريب ي والمهني في ظل التحول الرقمي. وتم في البند العاشر مناقشة مستقبل الضمان الاجتماعي قي المنطقة العربية. اما البند الحادي عشر فكان حول تحديد مكان وجدول اعمال الدورة (50) لمؤتمر العمل العربي 2024.

وُنوه أمين عام الاتحاد الى اهمية تكاتف القطاع الخاص العربي في وجه الضغوط والتحولات التي تشهدها المنطقة العربية والتي يشهدها العالم بشكل عام، معتبراً ان البنود المدرجة على جدول اعمال مؤتمر العمل العربي تحاكي الواقع الاقتصادي والاجتماعي في المنطقة العربية والعالم، معتبرا ان المنطقة العربية جزء لَّا يتجزا من العالم، وهنالك الكثير من البلدان العربية التي حققت يتبرر من العمل المطلوب على مستوى العمل العربي هناك الكثير من العمل المطلوب على مستوى العمل العربي المشترك لتحقيق التنمية المستدامة على مستوى جميع الدول

وتمحورت نقاشات المشاركين على اهمية توحيد الموقف العربي (الحكومات والقطاع الخاص) في المحافل الدولية ولا سيما داخلً منظمة العمل الدولية حيث هناك جهود خفية لأدخال اعراف ومفاهيم تتنافى مع اعطاء حقوق العمال المثليين. هذا الى جانب ضرورة استمرار ممارسة الضغط على المجتمع الدولي من اجل حماية حقوق ومصالح الشعب الفسلطيني الذي يتعرض الى شتى انواع الاضطهاد من جانب الاحتلال الآسرائيلي.

وكان مدير عام منظمة العمل العربية، فايز "المطيري، حضر افتتاح اعمال اللجنة والقي كلمة مقتضبة، نوه فيها بدور القطاع الخاص العربي وما يقوم به من جهود جبارة على صعيد النهوض الاقتصادي في البلدان العربية، معتبرا ان القطاع الخاص العربي لطالما كانت كتلة متحدة وستبقى كذلك خصوصا وانه يوفر 75 في المئة من فرص العمل في البدان العربية ويساهم بنسبة 75 في المئة من الناتج المحلى الإجمالي في المنطقة العربية. المصدر (اتحاد الغرف العربية)







■ The Standing Committee for Labor Affairs of the Union of Arab Chambers holds its consultative meeting in Cairo

The Standing Committee for Labor Affairs of the Union of Arab Chambers held its 39th consultative meeting on the eve of the 49th Arab Labor Conference in Cairo under the auspices of Egyptian President Abdel Fattah Al-Sisi. With the participation of the President of the Union of Arab Chambers, Chairman of the Bahrain Chamber of Commerce and Industry Samir Abdullah Nass, President of the Federation of Chambers of Commerce, Industry and Agriculture in Palestine, Abdo Idris, and Secretary General of the Union of Arab Chambers Dr. Khaled Hanafi. In addition to the participation of delegations from Jordan, the UAE, Qatar, the Sultanate of Oman, Bahrain, Saudi Arabia, Kuwait, Egypt, Lebanon, Tunisia, and Mauritania. At the beginning of the meeting, Khalifa Matar Al-Kaabi was elected as Chairman of the Arab Group in the Arab Labor Organization, and Nasser Al-Meer as Vice-Chairman, after which the agenda items were discussed. The meeting aimed to allow the chambers and federations

The meeting aimed to allow the chambers and federations of Arab chambers to discuss the matters on the agenda of the conference and any new matters.

The agenda of the meeting, according to the Secretary-General of the Union, Dr. Khaled Hanafi, included a number of items.

The Secretary General of the Union indicated that the first item dealt with the report of the Director General of the Arab Labor Office entitled: Social Dialogue between the Challenges of the Present and future prospects. The second item dealt with the decisions and recommendations of the Board of Directors, while the third item was entitled: Follow-up to the implementation of the decisions of the Arab Labor Conference. In the fourth item, legal and administrative issues were discussed. The fifth item was entitled: Implementing Arab labor conventions and Recommendations. The sixth item discussed the memorandum of the Director General of the Arab Labor Office on the 107th session of the International Labor Conference (Geneva, June 2018). The seventh item dealt with the formation of constitutional and statutory bodies in the Arab Labour Organization. The eighth item discussed the issue of issuing a normative tool on new

patterns of work and amending Convention No. 9 of 1977 on vocational training and guidance. The ninth item dealt with TVET policies in light of digital transformation. The tenth item discussed the future of social security in the Arab region. The eleventh item was about determining the place and agenda of the 50th session of the Arab Labor Conference 2024.

The Secretary-General of the Union noted the importance of the solidarity of the Arab private sector in the face of pressures and transformations in the Arab region and the world in general, considering that the items on the agenda of the Arab Labor Conference simulate the economic and social reality in the Arab region and the world. Considering that, the Arab region is an integral part of the world, and there are many Arab countries that have made huge development leaps in recent years, but at the same time, there is a lot of work required at the level of joint Arab action to achieve sustainable development at the level of all Arab countries.

The participants' discussions focused on the importance of unifying the Arab position (governments and the private sector) in international forums, especially within the International Labor Organization, where there are hidden efforts to introduce norms and concepts that are incompatible with giving the rights of homosexual workers. This is in addition to the need to continue exerting pressure on the international community in order to protect the rights and interests of the Palestinian people, who are subjected to various types of oppression by the Israeli occupation.

The Director-General of the Arab Labor Organization, Fayez Al-Mutairi, attended the opening of the committee's work and gave a brief speech, in which he praised the role of the Arab private sector and its tremendous efforts in terms of economic advancement in Arab countries. Considering that the Arab private sector has always been a united bloc and will remain so, especially as it provides 75 percent of job opportunities in Arab countries and contributes 75 percent of the gross domestic product in the Arab region.

Source (Union of Arab Chambers)









■ خالد حنفي يزور اسبانيا: توقيع وذكرة تفاهم لتاسيس الغرفة العربية - اللسبانية لتعزيز العلاقات الاقتصادية والتجارية واللستثوارية

زار أمين عام اتحاد الغرف العربية د. خالد حنفي، مملكة اسبانيا، حيث اجرى محادثات مع عدد من المسؤولين الرسميين في مدريد ورجال الاعمال، بمشاركة ممثل بعثة جامعة الدول العربية في اسبانيا السفير مالك الطوال الذي لعب دورا هاما في تتسيق جدول اعمال الزيارة التي هدفت في المقام الاول الى تعزيز التعاون الاقتصادي العربي – الاسباني، واستكمال مشاورات وآليات إنشاء الغرفة العربية – الاسبانية.

وأقام سفير دولة قطر لدى اسبانيا عبدالله بن ابراهيم عبد الرحمن سلطان الحمر، استقبالا في منزله في مدريد على شرف امين عام الاتحاد، بحضور عدد كبير من السفراء المعتمدين لدى مملكة اسبانيا. وجرى خلال اللقاء التباحث في انشاء وتفعيل دور الغرفة العربية الاسبانية. واشاد السفراء العرب بالدور الذي يلعبه اتحاد الغرف العربية على صعيد تقوية وتعزيز العلاقات الاقتصادية بين البلدان العربية من ناحية وبين البلدان العربية والاجنبية من جهة ثانية.

ووقع الامين العام خلال الزيارة مذكرة تفاهم مع رئيس الغرف الاسبانية. حيث تهدف الاتفاقية الى تعزيز التعاون المشترك بين اتحاد الغرف العربية بصفته ممثلا للقطاع الخاص العربي وبين غرفة اسبانيا بصفتها ممثلا للقطاع الخاص الاسباني، بما يصب في سياق تفعيل التعاون الاقتصادي والتجاري والاستثماري بين البلدان العربية واسبانيا، والارتقاء بالعلاقات الاقتصادية الى مستوى التحديات المستقبلية الاقتصادية، خصوصا في ظل ما يتمتع بها الجانبان من مقومات تجارية واقتصادية واستثمارية كيدة.

وكان عقد على هامش الزبارة فعاليات الملتقى العربي – الاسباني، بتنظيم من جامعة الدول العربية التي نسّقت جدول اعمال الزيارة. وحظى الملتقى بمشاركة رسمية واقتصادية عربية واسبانية بارزة.

والقى امين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي كلمة في افتتاح اعمال الملتقى، نوه فيها بعمق العلاقات الدبلوماسية والسياسية التي تجمع اسبانيا والبلاد العربية. مشددا على اهمية تعزيز العلاقات الاقتصادية والتجارية والاستثمارية بين الجانبين العربي والاسباني، خصوصا في قطاعات الطاقة والطاقة المتجددة والزراعة والسياحة والصناعة والزراعة والصحة والخدمات بالاضافة الى سلاسل الامداد والتوريد واللوجستيات، فضلا عن قطاع التكنولوجيا والاقتصاد الرقمي والبلوك تشين وغيرها من القطاعات الاقتصادية الواعدة.

كذلك تحدث في افتتاح اعمال الملتقى رئيس غرفة تجارة إسبانيا، وزير الدولة لشؤون التجارة الخارجية، رئيس المعهد الإسباني للتجارة الخارجية، رئيس جمعية أرباب العمل الإسبان، عميد السلك

الدبلوماسي العربي، وممثل بعثة جامعة الدول العربية في مدريد. وعقد الدكتور خالد حنفي لقاءات موسعة مع رجال الاعمال الاسبان المشاركين في اعمال الملتقى، وقدم وجهة نظر اتحاد الغرف العربية والقطاع الخاص العربي على صعيد تقوية العلاقات المشتركة. كما واستمع الى اراء الجانب الاسباني حول افاق الاستثمار المتبادل بين الجانبين.

ومن العاصمة الاسبانية مدريد انتقل أمين عام الاتحاد الى مدينة غرناطة الاسبانية، والتقى عدد من رؤساء الشركات الاسبانية المهتمة بالاستثمار في المنطقة العربية. كما زار ملعب نادي غرناطة لكرة القدم والنقى رئيس النادي، وجرى التداول في موضوع الاستثمارات الرياضية والتي باتت تاخذ حيزا كبيرا في الاونة الاخيرة.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)









Khaled Hanafi visits Spain: Signing a Memorandum of Understanding to Establish the Arab-Spanish Chamber to Enhance Economic, Trade, and Investment Relations

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, visited the Kingdom of Spain, where he held talks with a number of official officials in Madrid and businessmen, with the participation of the representative of the Arab League mission in Spain, Ambassador Malik Twal, who played an important role in coordinating the agenda of the visit. The visit aimed primarily at strengthening Arab-Spanish economic cooperation, and completing consultations and mechanisms for establishing the Arab-Spanish Chamber.

The Ambassador of the State of Qatar to Spain, Abdullah bin Ibrahim Abdulrahman Sultan Al-Hamar, hosted a reception at his home in Madrid in honor of the Secretary General of the Federation, in the presence of a large number of ambassadors accredited to the Kingdom of Spain. During the meeting, they discussed the establishment and activation of the role of the Arab-Spanish Chamber. The Arab ambassadors praised the role played by the Union of Arab Chambers in strengthening and enhancing economic relations between Arab countries on the one hand and between Arab and foreign countries on the other.

During the visit, the Secretary-General signed a memorandum of understanding with the President of the Spanish Chambers. The agreement aims to strengthen joint cooperation between the Union of Arab Chambers in its capacity as a representative of the Arab private sector and the Chamber of Spain in its capacity as a representative of the Spanish private sector. In the context of activating economic, trade, and investment cooperation between Arab countries and Spain, and upgrading economic relations to the level of future economic challenges, especially in light of the great trade, economic and investment elements enjoyed by both sides.

On the sidelines of the visit, the activities of the Arab-Spanish Forum were held, organized by the League of Arab States, which coordinated the agenda of the visit. The forum enjoyed prominent Arab and Spanish official and economic participation.

The Secretary-General of the Federation, Dr. Khaled Hanafi, delivered a speech at the opening of the forum, in which he noted the depth of diplomatic and political relations between Spain and the Arab countries. He stressed the importance of strengthening economic, trade, and investment relations between the Arab and Spanish sides, especially in the sectors of energy, renewable energy, agriculture, tourism, industry, agriculture, health, and services, in addition to supply chains, logistics, and logistics, as well as the technology sector, digital economy, blockchain, and other promising economic sectors.

The President of the Spanish Chamber of Commerce, the Minister of State for Foreign Trade, the President of the Spanish Institute of Foreign Trade, the President of the Spanish Employers' Association, and the Dean of the Corps also spoke at the opening of the forum.

Arab diplomat and representative of the League of Arab States Mission in Madrid.

Dr. Khaled Hanafi held extensive meetings with Spanish businessmen participating in the forum and presented the point of view of the Union of Arab Chambers and the Arab private sector in terms of strengthening joint relations. He also listened to the views of the Spanish side on the prospects of mutual investment between the two sides.

From the Spanish capital, Madrid, the Secretary General of the Union moved to the Spanish city of Granada and met with a number of heads of Spanish companies interested in investing in the Arab region. He also visited the stadium of Granada Football Club, met with the club's president, and discussed the issue of sports investments, which have recently become a large area.

Source (Union of Arab Chambers)